
Zápis č. 1/2010 
 

Rada Ústavu matematiky a statistiky 
Dne 2. 6. 2010 

 
 
Přítomni:  Rosický, Bulant, Došlý, Janyška, Hilscher, Horová, Čadek, Horák, M. Kolář, 
Kučera, Kunc, Paseka, Plch, Pospíšil, Slovák, Wimmer. 
Omluveni: Došlá. 
 
 
 
Program:   1)   Studium  

2) Rozpočet ústavu 
3) Smlouvy 
4) Body 
5) Různé 

 
1 a) Byla podána žádost o akreditaci „Computational Science“. Na základě rozhodnutí FI ji 
nakonec podáváme sami. 
     b) V rámci přípravy studijního katalogu 2010/2011 došlo k výrazným změnám, především 
v magisterském studiu. Cílem bylo zvýšení efektivity naší výuky v reakci na měnící se počty 
a zaměření studentů. 
     c) Pro akademický rok 2010/2011 se nám přihlásilo do bakalářského studia celkem 829 
zájemců (610 v 2009/2010) ve skladbě: 
      Obecná matematika:    154 (125 + 24 profesní) 
      Finanční matematika:  312 (204) 
      Statistika:                     104 (33 + 10 profesní) 
      Matematika-Ekonomie: 135 (92) 
      Odborné studium:         705 (488) 
      Učitelské studium:        124 (122) 
     d)  Lze očekávat, že v budoucnosti může být žádáno: 
       - sledování studijní neúspěšnosti    
       - sledování uplatnění bakalářských studentů 
       - snižování poměru magisterských studentů k bakalářským 
       - zvyšování poměru doktorských studentů k ostatním 
       - přijímání doktorských studentů, kteří nejsou našimi magisterskými absolventy  
       - sledování příjmů z Celoživotního vzdělávání 
       - snaha o "joint PhD. degree" 
        
2) Rozpočet ÚMS je letos takřka na loňské úrovni. V roce 2011 však lze s velkou 
pravděpodobností očekávat pokles dotace způsobeném poklesem  příjmů fakulty. Tento lze 
očekávat jako důsledek zvýšených výdajů univerzity (splácení Bohunic, spolufinancování 
operačních programů) a nových pravidel rozpočtování na univerzitě. Letošní pokles  byl 
pokryt z rezerv fakulty, které jsou tímto vyčerpány. Ústav musí hledat další možné zdroje 
financí. 
    
3) Změny v zákoně o VŠ umožňují sjednání pracovního poměru 
   - u docentů a profesorů na 2 roky, pak musí následovat smlouva na dobu neurčitou 
   - u ostatních akademických pracovníků na 2-5 let a to nejvýše 2x. Pak musí následovat     



     smlouva na dobu neurčitou.  
Netýká se to akademických pracovníků nad 65 let. U neakademických se smlouva na dobu 
určitou může prodloužit 1x, pak musí následovat smlouva na dobu neurčitou. 
    
4) Ústav získal 3.580 bodů za publikace, což je 6% výkonu fakulty. To zhruba odpovídá 
našemu podílu na VZ fakulty. Dosažený výkon může ovlivnit naše budoucí financování. 
Metodika výpočtu bodů je velice diskutabilní a s velkou pravděpodobností dojde ke změnám.  
Přesto určité závěry z dosažených bodů jsou na použité metodice nezávislé: 
- publikační výkon ústavu je značně nerovnoměrný: 2/3 pracovníků jsou pod průměrným    
výkonem ústavu. 50% jeho výkonu dělá 10% jeho pracovníků, 
- je třeba hledat příčiny viditelně menšího výkonu v oblasti aplikované matematiky, 
- pořád platí zásada, že je třeba publikovat a snažit se o co nejvyšší IF časopisu. 
 
5 a) V nejbližší době bychom se měli dozvědět, zda byl přijat projekt „Matematika v měnícím 
se světě v rámci výzvy 2.2 VpK (řešitel prof. Janyška). 
      b) Někteří naši pracovníci jsou na fakultním VpK projektu M. Bulanta (Bulant 0,35, 
Chudáčková 0.3, Fuchs 0,1, Vondra 0,1). Na ústav v rámci tohoto projektu přišlo 0,3 úvazku  
pracovníků FI. 
      c)  V létě se uvolní 4 místnosti půdní vestavby a 4 místnosti suterénu. Plánované využití: 
            - půdní vestavba: doktorandi: 2 
                                         parazitologie:   1 
                                         projekt Bulant:  1 
            - suterén:              doktorandi:         1 
                                         sklad:              1 
                                         nabídnuto fakultě: 2 
Zároveň rekonstruujeme přízemí: 1 nová posluchárna, přesun serveru.  
      d) Zdá se, že MU bude v letech 2011-2015 podporovat  „internacionalizaci", například: 
      - přijímání zahraničních doktorských studentů, 
      - přijímání postdoktorandů, 
      - získávání zahraničních akademických pracovníků (otevřené konkurzy). 
 
 
 
 
 
Zapsal: prof. Rosický 


